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Qalaa reports revenue growth of 25% year-on-year in 2Q17 to EGP 2.3 

bn as it capitalizes on the favorable economic environment and on the 

back of improved operational performance across all sectors led by 

energy and cement. EBITDA records growth of 76% year-on-year to 

EGP 167.4 mn driven by higher contributions from ASCOM, Gozour 

and Tawazon; Egyptian Refining Company reaches 95% completion 

Despite double digit topline growth and important headways in restructuring efforts, 

Qalaa recorded bottom-line loss of EGP 2.8 bn driven predominantly by the full 

impairment of Africa Railways' assets in Kenya; substantial gain on consolidated 

income statement anticipated once Qalaa cedes control of Africa Railways and 

deconsolidates its liabilities in the coming period. 

 
Qalaa Holdings, a leader in energy and infrastructure (CCAP.CA on the Egyptian Exchange, formerly Citadel 

Capital), released today its consolidated financial results for the quarter ended 30 June 2017, reporting 

revenue growth of 25% y-o-y to EGP 2.3 billion in 2Q17. Revenue growth during the quarter was largely 

driven by improved performances at Qalaa’s energy and cement platforms.  

 

TAQA Arabia turned in solid results for the period, recording revenue growth of 24% y-o-y in 2Q17 as it 

benefits from gradual phase-out of energy subsidies. Meanwhile, Tawazon posted a solid 127% y-o-y increase 

in top-line owing to higher demand for alternative fuels — including biomass and Refuse Derived Fuel (RDF) 

— as well as new contracts for the construction of sanitary landfills. At ASEC Cement’s Al Takamol plant in 

Sudan, improved productivity saw revenues grow 28% y-o-y in 2Q17, while ARESCO recorded a two-fold 

increase in top-line during the quarter as it began implementing work on new projects. 

 

“As the country maintains a steady reform course, we remain increasingly confident in our position to capture 

the upside and capitalize on the new favorable economic framework,” said Qalaa Holdings Chairman and 

Founder Ahmed Heikal. “Almost a year in since the rollout of the government’s reform program, Qalaa has 

consistently delivered double-digit top-line growth as platforms across its portfolio reap the rewards of 

Egypt’s new macroeconomic environment. In 2Q17, we delivered growth as our energy plays TAQA Arabia 

and Tawazon benefitted from the phase-out of energy subsidies at both ends of the spectrum, while other 

portfolio companies are also finding strong footings as they leverage their ability to deliver efficiencies 

deemed ideal in today’s macroeconomic environment.” 

 

“Our mining subsidiary ASCOM is gaining increased price-competitiveness both locally and regionally 

thanks to its position as a quality exporter and an import substitution play. And we are also pushing through 

higher operational efficiency at Dina Farms as we seek to cement its standing as one of the country’s leading 

agribusinesses. Meanwhile, our greenfield Egyptian Refining Company is at 95% completion and is gearing 
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up to deliver much needed energy resources to our national economy,” Heikal added. “Our focus in the 

months ahead will be to bring ERC online and translate competitive advantages and operational efficiencies 

gained across our portfolio into bottom-line profitability and accretive returns to our investors.” 

 

At the EBITDA level, Qalaa recorded growth of 76% y-o-y to EGP 167.4 million in 2Q17, driven by higher 

contributions from ASCOM, Gozour and Tawazon’s ENTAG subsidiary in Oman. EBITDA growth was also 

supported by lower SG&A as a percentage of sales, standing at 11% in 2Q17 versus 12% in the same period 

last year. The company also booked lower non-recurring SG&A expenses of EGP 1.8 million in 2Q17 

compared to EGP 11.9 million in 2Q16. 

 

Qalaa recorded a gain from sale of investment of EGP 404.4 million in 2Q17 following the sale of ASEC 

Djelfa (ASEC Cement’s greenfield plant in Algeria) in late May 2017. Meanwhile, following the 31 July 2017 

ruling by the High Court of Kenya to terminate the Africa Railways concession to operate the Kenyan 

Railway, the company initiated the transfer of its assets to the regulatory authority and thus booked the asset 

impairment (net-of-minority) of EGP 2.7 billion on its 2Q17 consolidated financial statements as per the 

conservative Egyptian accounting standards. 

 

Qalaa Holdings continues to carry Africa Railways’ liabilities totaling EGP 5.6 billion on its consolidated 

financial statements. Once Qalaa Holdings cedes control of Africa Railways, said liabilities will be 

deconsolidated and Qalaa will potentially book a substantial gain on its consolidated income statement in the 

coming period (net of FX reserves and minority interests).   

 

Following the impairment of Africa Railways, Qalaa’s losses from discontinued operations declined to EGP 

11.7 million in 2Q17, down from EGP 149.0 million in 2Q16 and EGP 225.6 million in 1Q17. 

 

Qalaa recorded a net loss after minority interest of EGP 2.8 billion in 2Q17, compared to a loss of EGP 277.5 

million in 2Q16. Factoring out Africa Railways’ impairment net of minority interests, Qalaa’s bottom-line 

would have posted a loss of EGP 20.6 million in 2Q17. 

 

“The quarter just ended saw us make important headway in our efforts to restructure our portfolio and 

streamline investments in a manner that accelerates Qalaa’s return to profitability by 2018,” said Qalaa 

Holdings Co-Founder and Managing Director Hisham El-Khazindar. “We successfully divested from our 

Algerian greenfield cement plant Djelfa as part of our strategy to focus management bandwidth on operational 

and profit-generating platforms, and in parallel booked a gain from the transaction of c.EGP 404 million in 

proceeds some of which will be partly earmarked for deleveraging at both the platform and Qalaa Holdings 

levels.” 

 

“More importantly, in 2Q17 we took the difficult but necessary decision to fully impair Africa Railways’ 

assets in Kenya. While the decision took a heavy toll on our profitability for the quarter nearing EGP 2.7 

billion, the impairment effectively caps future losses from a discontinued operation that is facing increased 

operational difficulty and is otherwise a drain on resources and capital that could be deployed to other, more 



 
 
 
 
 
 
 

QALAAHOLDINGS.COM 

 

 

News Release  

CAIRO, EGYPT: 1 October 2017 

 

3 

promising growth avenues. Additionally, we anticipate a substantial gain on our income statement once we 

cede control of Africa Railways’ and deconsolidate its EGP 5.6 billion in liabilities in the coming period.” 

 

It is worth noting that Qalaa Holdings had fully impaired its investment in Africa Railways on its FY2016 

standalone financial statements. 

 

“With our investment portfolio becoming increasingly optimized for today’s economic realities, and with 

ERC now 95% complete, we are reaching a watershed moment in our transformation into a lean and profitable 

company that maximizes value for shareholders,” El-Khazindar concluded. 

 

Qalaa Holdings’ full business review for 2Q2017 and the financial statements on which it is based are now 

available for download on ir.qalaaholdings.com.  

 

—Ends— 

Previous Qalaa Holdings press releases on this subject and others may be viewed online from your 

computer, tablet or mobile device at qalaaholdings.com/newsroom 

 

Qalaa Holdings (CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange) is an African leader in energy and 

infrastructure. Formerly known as Citadel Capital, Qalaa Holdings controls subsidiaries in industries 

including Energy, Cement, Transportation & Logistics, and Mining. To learn more, please visit 

qalaaholdings.com. 

 

Forward-Looking Statements 

Statements contained in this News Release that are not historical facts are based on current expectations, estimates, 

projections, opinions and beliefs of Qalaa Holdings. Such statements involve known and unknown risks, uncertainties 

and other factors, and undue reliance should not be placed thereon. Certain information contained herein constitutes 

“targets” or “forward-looking statements,” which can be identified by the use of forward-looking terminology such as 

“may,” “will,” “seek,” “should,” “expect,” “anticipate,” “project,” “estimate,” “intend,” “continue” or “believe” or the 

negatives thereof or other variations thereon or comparable terminology. Actual events or results or the actual 

performance of Qalaa Holdings may differ materially from those reflected or contemplated in such targets or forward-

looking statements. The performance of Qalaa Holdings is subject to risks and uncertainties. 

 

 

For more information, please contact 

Ms. Ghada Hammouda 

Chief Marketing and Sustainability Officer  

Qalaa Holdings 

 

ghammouda@qalaaholdings.com 

Tel: +20 2 2791-4439  

Fax: +20 22 791-4448 

Mobile: +20 106 662-0002 

Twitter: @qalaaholdings 
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الربلا  الالاان  مليار جنيه خلالل  2.3لتبلغ  %25المجمعة بمعدل سنوي تعلن نمو الإيرادات  القلعة

بفضل تعاف  المشهد الاقتصادي وتحسن مؤشرات الأداء المال  والتشغيل  بجمي   2017من عام 

ا سلانويسا بمعلادل والأربلاا  ا –القطاعات الاستامارية وخاصلاة الطاقلاة والتعلادين  لتشلاغيلية تسلاجل نملاوس

مليون جنيه ف  ضلاوء ارتفلااا المسلاا مة الإيجابيلاة لشلارسات  سلاذوم وجلا ور  167.4لتبلغ  76%

 %95وتوازن؛ واستمال مشروا الشرسة المصرية للتذرير بنسبة 

صلاافي خالاا ر عقيملاة خلال  الرعلاا النلااني القلعة كة رشتكبدت ي تطوير نموذج أعمالها ومعدلات النمو القياسية، التقدم الملحوظ فرغم 

لالإدارة اتتوقا و ،في كينيا أصو  أفريكا ريل وايز علىالكامل ضممحل  تأثير الاليرجا أغلبها جنيه مليار  2.8 ا عللاى أن تاجل أرعاح 

خلال   شلاركة القلعلاةملاا خروجهلاا ملان تحلاط سلايطرة استبعاد التزامات أفريكا ريل وايز من القوا م المجمعلاة قا مة الدخل المجمعة عند 

  الفترة القادمة

 
 علان الأساسلايةوهي شركة را لادة فلاي اسلاتنمارات الطاقلاة والبنيلاة  –( CCAP.CAشركة القلعة )كود البورصة المصرية أعلنط اليوم 

ام مليار جنيه خل  الرعا الناني من علا 2.3حيث علغط الإيرادات ، 2017يونيو  30للفترة المالية المنتهية في النتا ج المالية المجمعة 

 .يعكس تحان مؤشرات الأداء المالي والتشغيلي لاستنمارات الطاقة والأسمنط، وهو ما %25، عزيادة سنوية قدرها 2017

عفضل التأثير الإيجاعي لقرار الحكومة عرفا الدعم تدريجي ا عن الطاقة وعالتلاالي  %24رادات شركة طاقة عرعية عمعد  وقد ارتفعط إي

ا لنمو الطلب عللاى حللاو   %127قدرة الشركة على تمرير زيادة الأسعار، كما شهدت شركة توازن نمو الإيرادات عمعد  سنوي  نظر 

لاا المخلفلاات الزراعيلاة )RDFالمخلفلاات )الطاقة البديلة منلال الوقلاود المشلاتن ملان  (، وكلالل  التعاقلادات الجديلادة التلاي Biomass( وأيض 

ومن ناحية أخرى، ارتفعط المااهمة الإيجاعية لمجموعة  أعرمتها الشركة لتصميم وإنشاء المدافن الصحية للمخلفات في سلطنة عمان.

التكامل في الاودان مما أثمر عن نمو إيرادات المصنا عمعلاد  سلانوي أسي  القاعضة في ضموء تعافي النشاط الإنتاجي عمصنا أسمنط 

 خل  الرعا الناني، مصحوع ا عتضاعف إيرادات شركة أرسكو عفضل عدء تنفيل عدد من المشروعات الجديدة. 28%

ت الجلريلاة التلاي شركة تواصل جني ثمار التحلاولاوفي هلا الاياق أعرب أحمد هيكل مؤسس ور يس مجلس إدارة شركة القلعة، أن ال

طرأت على المشهد الاقتصادي المصري في ضموء خطة الإصلحات التلاي تتبناهلاا الحكوملاة منلال ملاا يقلارب ملان علاام، وهلاو ملاا يعكالاه 

النمو المطرد عإيرادات الشركة عفضل المقومات التنافاية الجلاعلاة التلاي تنفلارد عهلاا محفظلاة الاسلاتنمارات التاععلاة، ولا سلايما اسلاتنمارات 

عاعتبارها الأكنر استفادة من الاتجاه الحالي لرفا الدعم عصورة تدريجيلاة علان الطاقلاة. تللا  التطلاورات تعكالاها مؤشلارات  قطاع الطاقة

الأداء المالي والتشغيلي لشركتي طاقة عرعية وتوازن، واللتان حققتا معلادلات نملاو قياسلاية خلال  الرعلاا النلااني، مصلاحوع ا عنقللاة أخلارى 

وعالتلاالي المالااهمة الفعاللاة فلاي تعزيلاز ، %95حيلاث اكتملال عنالابة ية للتكرير خل  الأشهر القادمة، مرتقبة عند افتتاح مشروع المصر

 منظومة أمن الطاقة وتوفير منتجات الوقود عالية الجودة ما تقليل الاعتماد على الاستيراد.

والتي ازدادت تنافايتها  أسكوم، شركةمظلة  تحط التصديرية الصناعاتاستنمارات القلعة في وتاعا هيكل أن الأمر نفاه ينطبن على 

 للخاملاات الجلاودة عاليلاة المحليلاة البلادا ل طرحعصورة ملحوظة على الااحة العالمية ععد تعويم الجنيه فضل  عن قدرتها المتزايدة على 

ن مؤشلارات الكفلااءة . ويأتي ذل  عالتزامن ما تحاوالحرارة الصوت لعز  الحديث البناء تطبيقات في تدخل التي الماتوردة الصناعية

التشغيلية عمشروعات مزارع دينا في قطاع الأغلية التي تحتل مكانة مرموقة عين كبار اللعبين في مجالات الإنتاج الزراعي والأملان 

 تحقيلانستااهم فلاي  التاععةستنمارات الاالغلا ي. وعلى هله الخلفية تؤمن الإدارة أن المقومات التنافاية الجلاعة التي تنفرد عها محفظة 

 .المقبلة المرحلة خل  للمااهمين الاستنماري العا د تعظيم وعالتالي الماتهدفة، الرعحية معدلات

 %76 عمعلاد  سلانوي نملاو وهلاو جنيلاه، مليلاون 167.4 والاسلاتهل  والإهلال  والفوا لاد الضلارا ب خصلام قبلال التشلاغيلية الأرعلااح علغط

ا و جلورمجموعة و أسكوم ةشركالإيجاعية ل مااهمةال ارتفاع عفضل الناني الرعا خل   فلاي لتلاوازن التاععلاة «عملاان إنتلااج» شركةأيض 

 %12من إجمالي الإيلارادات مقاعلال  %11ويعكس نمو الأرعاح التشغيلية تراجا المصروفات الإدارية والعمومية لتمنل  .عمان سلطنة
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 11.9مليون جنيه، مقاعل  1.8الإدارية غير المتكررة إلى ، وكلل  تقليص المصروفات العمومية و2016خل  الرعا الناني من عام 

 .2016مليون جنيه خل  نفس الفترة من 

، حيث قامط القلعة عالتخارج من مشلاروع أسلامنط 2017مليون جنيه خل  الرعا الناني من  404.4علغط عا دات عيا الاستنمارات و

المحكملاة الكينيلاة العليلاا قرارهلاا عتأييلاد إنهلااء حلان الامتيلااز الخلاا  وملان جهلاة أخلارى أصلادرت  .2017دجلفا في الجزا لار خلال  ملاايو 

وترتلاب عللاى قلارار المحكملاة أن قاملاط شلاركة القلعلاة عتالاجيل أصلاو  ريفلاط فلاالي فلاي كينيلاا ضملامن عنلاد  عشركة سك  حديد ريفط فلاالي.

صلارية. وعخصلام حصلاة الأقليلاة يبللا  ، وذل  وفق ا لمتطلبات معايير المحاسبة الم2017تكاليف الاضممحل  خل  الرعا الناني من عام 

 مليار جنيه. 2.7صافي تكلفة الاضممحل  الماجل 

مليلاار  5.6تجدر الإشارة إلى أن شركة القلعة لازالط تحتفظ على قوا مها المالية المجمعة عالتزاملاات شلاركة أفريكلاا ريلال وايلاز البالغلاة 

لعمللاة الأجنبيلاة وحقلاوق الأقليلاة( عللاى قا ملاة اللادخل المجمعلاة عنلاد جنيه، وعالتالي تتوقا الشركة أن تاجل أرعاحا )ععد خصم احتياطي ا

  .خل  الفترة القادمة استبعاد تل  الالتزامات ما خروج أفريكا ريل وايز من تحط سيطرة شركة القلعة

مليون جنيه فقط خل  الرعا الناني  11.7أدى اضممحل  شركة أفريكا ريل وايز إلى تراجا خاا ر العمليات غير الماتمرة ليبل  وقد 

مليلاون جنيلاه خلال  الرعلاا الأو  ملان العلاام  225.6مليون جنيلاه خلال  نفلاس الفتلارة ملان العلاام الماضملاي، و 149، مقاعل 2017 من عام

 الجاري.

مليلاار جنيلاه خلال  الرعلاا النلااني ملان علاام  2.8سلاجلط النتلاا ج الماليلاة المجمعلاة لشلاركة القلعلاة صلاافي خالاا ر عقيملاة وعلى هله الخلفيلاة 

. وفي حالة استبعاد تكلااليف اضملامحل  شلاركة أفريكلاا ريلال وايلاز 2016ه خل  نفس الفترة من عام مليون جني 277.5، مقاعل 2017

 .2017مليون جنيه فقط خل  الرعا الناني من  20.6عاستنناء حقوق الأقلية، كان صافي الخاا ر سيبل  

لاا فلاي تطلاوير شلاركالأن ومن جهتلاه قلاا  هشلاام الخازنلادار الشلاري  المؤسلاس والعضلاو المنتلادب لشلاركة القلعلاة،  ا ملحوظ  ة أحلارزت تقلادم 

ملان خلال  دعلام وتنميلاة  2018نموذج أعمالها خل  الرعا النلااني ملاا تهي لاة الشلاركة لتحقيلان معلادلات الرعحيلاة المالاتهدفة عحللاو  علاام 

والتلاي تلام الاستنمارات الر ياية للستفادة من قدرتها المتزايدة على النمو، وكلل  التعجيل عخطة التخلاارج ملان المشلاروعات الأخلارى، 

مليون جنيه تقريب ا ما تخصلايص عا لادات البيلاا لتالاوية وسلاداد جلازء ملان  404عمقتضاها عيا مشروع أسمنط دجلفا في الجزا ر مقاعل 

 مديونيات القلعة واستنماراتها التاععة.

جنيه على أصو  شركة  مليار 2.7عتاجيل تكلفة اضممحل  عقيمة ا سديد ا، رغم صعوعته، وأضماف الخازندار أن الإدارة اتخلت قرار

وهو ما كان له أثر عال  على قا مة الدخل المجمعة غيلار أنلاه سيالااهم مالاتقبل  فلاي تقللايص خالاا ر العمليلاات في كينيا، أفريكا ريل وايز 

غيلالار المالالاتمرة ملالان أحلالاد المشلالاروعات المكبللالاة عالتحلالاديات التشلالاغيلية الصلالاعبة ملالاا إمكانيلالاة توجيلالاه الملالاوارد ورأ  الملالاا  إللالاى قطاعلالاات 

)ععلاد خصلام احتيلااطي العمللاة أن تشهد قا مة اللادخل المجمعلاة تالاجيل أرعلااح نمارية أخرى ذات مقومات نمو واعدة. وتتوقا الإدارة است

مليار جنيه ملاا خروجهلاا ملان تحلاط سلايطرة شلاركة  5.6عند استبعاد التزامات شركة أفريكا ريل وايز البالغة الأجنبية وحقوق الأقلية( 

 .خل  الفترة القادمة القلعة

عام عن أن شركة القلعة كانط قد سجلط اضممحللا  كامل  لاستنماراتها في أفريكا ريل وايز على قوا مها المالية الماتقلة عاللكر دير ج

2016. 

تنوع محفظة الاستنمارات التاععة وقلادرتها عللاى مواكبلاة الواقلاا الاقتصلاادي الجديلاد يمنلال نقطلاة تحلاو  ثقته عأن  وأعرب الخازندار عن

حتلاى تلااريك كتاعلاة هلاله الالاطور. وعالتلاالي  %95جوهرية عمايرة نمو الشركة، وخاصة ما اكتما  مشروع المصلارية للتكريلار عنالابة 

 خل  المرحلة المقبلة.تتطلا شركة القلعة إلى تحقين الرعحية الماتهدفة 

 يمكن تحميل القوا م المالية لشركة القلعة ومتاععة أداء الشركة والنتا ج المالية المجمعة، عالإضمافة إللاى الإيضلااحات المتمملاة وتحللايلت

 .ir.qalaaholdings.comعبر زيارة الموقا الإلكتروني  2017يونيو  30الإدارة لأحداث ونتا ج الفترة المالية المنتهية في 
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 —نهاية البيان—  

 

 سيلاة يمذنذم مطالعة المجموعة الذاملة من البيانات الإخبارية الصادرة عن شرسة القلعة من خلل  جهزة الذمبيوتر والتابلت وس لك الهواتف ال

 qalaaholdings.com/newsroomعبر زيارة   ا الرابط: 

( هي شركة را دة في استنمارات الطاقة والبنية الأساسية عمصر وأفريقيا، حيث تركلاز عللاى CCAP.CA)كود البورصة المصرية  شرسة القلعة

رونلاي  قطاعات استراتيجية تتضمن الطاقة، والأسمنط، والأغلية، والنقل والدعم اللوجياتي، والتعدين. المزيد من المعلومات عللاى الموقلاا الإليكت
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 )إبراء ال مة( المستقبليةالبيانات 

لقلعلاة. وقلاد ينطلاوي هلالا البيلاان عللاى مخلااطر البيانات الواردة في هله الوثيقة، والتي لا تعد حقا ن تاريخية، تم عنا ها عللاى التوقعلاات الحاليلاة، والتقلاديرات و راء ومعتقلادات شلاركة ا

وعوامل أخرى، ولا ينبغي الاعتماد عليه عشكل مفرط. ويجب الإشارة إلى أن ععض المعلومات الواردة في هله الوثيقة تشكل "الأهداف" أو  معروفة وغير معروفة، وغير مؤكدة

وي"، "يواصلال" أو ر"، "ينلا"البيانات الماتقبلية" ويمكن تحديدها من خل  اسلاتخدام مصلاطلحات تطلعيلاة منلال "رعملاا"، "سلاوف"، "يللاتمس"، "ينبغلاي"، "يتوقلاا"، "يشلارع"، "يقلاد

تختللاف جوهريلاا علان تللا  التلاي تعكالاها منلال "يعتقد" أو ما هو منفي منها أو غيرها من المصطلحات المشاعهة. وكلل  الأحداث الفعلية أو النتا ج أو الأداء الفعلي لشركة القلعة قد 

  .شكو هله الأهداف أو البيانات الماتقبلية. ويحتوي أداء شركة القلعة على ععض المخاطر وال
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